

Islam di Singapura bersatu dan berdiri tegas bersama-sama untuk mengadakan bantahan-bantahan terhadap adanya undang-undang Islam bertentangan dengan undang-undang syarak yang dihukumkan orang-orang Islam Singapura patuh kepadanya itu. Perbuatan menyekat perkahwinan lebih daripada satu yang berjalan sekarang, walau bagaimanapun bentuknya sekalipun wajib dibantah; undang (1957) mengenai perkara bercerai: tidak boleh bercerai kalau tidak ada persetujuan isteri itu iaitu sifatnya sama dengan undang-undang Kristian mestilah dituntut supaya dimansuhkan. Kita wajib memohon kepada Seri Paduka Yang di-Pertuan Agong supaya tidak ada undang-undang yang dijalankan terhadap kepada umat Islam yang bertentangan atau menutup atau menyekat kelulusan dan kemudahan yang diberi oleh syarak Islam.

Ingatlah bahawa tiap-tiap umat Islam kelak akan ditanya tanggungjawabnya jika mereka tidak bersatu di dalam mendirikan hak dan kemuliaan agamanya.

Majlis Penasihat Islam Kerajaan Singapura
Kedudukan Majlis Penasihat Islam Kerajaan Singapura adalah sebuah majlis yang besar ertinya sama ada kepada kerajaan dan kepada umat Islam sebab kepada Majlis Islam itulah kerajaan meminta nasihat-nasihatnya mengenai perkara-perkara umat Islam sama ada mengenai agamanya atau pun perkara-perkara yang berkaitan dengan mereka atau pun perkara-perkara yang mengenai hal ehwal undang-undang.

Demikian juga kepada umat Islam, majlis itu besar ertinya, sebab perihalnya di dalam soal-soal yang mengenai hal ehwal mereka dengan kerajaan adalah

diwakili atau disuarakan oleh mereka. Jadi terangnya: badan itulah yang iktiraf oleh kerajaan sebagai badan yang sah untuk suara umat Islam atau tempat “muktamad” kerajaan bertanya mengenai perkara-perkara Islam.

Ahli-ahli bagi majlis itu dipilih tiap-tiap tahun.

Pilihan itu dikemukakan oleh majlis itu kepada kerajaan dan kemudian lantikan itu, apabila disetujui atau pun ada pindaannya, lalu dirasmikan lantikan oleh Yang Dipertuan Negara Singapura di dalam warta kerajaan. Dengan ini maka terlantiklah di dalamnya orang-orang “yang difikirkan patut” oleh mereka sahaja sedang orang-orang yang tidak bersesuaian, tidaklah akan diharap akan mendapat lantikan. Beginilah seterusnya sepanjang yang kita ketahui majlis itu dijalankan bertahun-tahun semenjak dari zaman penjajahan sehingga kepada zaman merdeka dan bersatu di dalam Malaysia sekarang.

Dengan cara ini zahir bahawa sesuatu lantikan untuk menjadikan seseorang itu ahli majlis yang menjadi tempat kerajaan meminta nasihatnya di dalam perkara yang mengenai hal ehwal umat Islam, terutamanya hukumnya, hanya dilantik oleh mereka sedang badan-badan Islam tidak pun diminta fikirannya. Bahkan menurut pendapat kita sekurang-kurangnya badan-badan Islam mestilah diminta fikirannya atas tiap-tiap sesuatu lantikan.

Juga tidaklah seyogianya ada yang menjadi ahli majlis itu orang-orang kerajaan, ertinya pegawai-pegawai kerajaan yang *mas'ūl*. Kalau pendapat mereka dikehendaki di dalam sesuatu masalah maka mereka memadailah hanya diminta datang untuk menerangkan sesuatu tetapi tidak seperti

sekarang, pegawai itu sendiri bersama-sama menasihati kerajaan.

Kita berhajat supaya majlis itu disusun semula. Lantikan hendaklah dipilih sekurangnya dengan persetujuan badan-badan Islam. Badan besar itu hendaklah mengadakan pula bahagian-bahagiannya dan menjadikan bahagian-bahagian itu bertanggungjawab.

Di dalam perkara mengenai sesuatu binaan undang-undang yang bakal dikenakan kepada umat Islam hendaklah badan itu, setelah menggubal dengan saksama, meminta fikiran-fikiran umat Islam – tidak terus mengemukakan kepada kerajaan sebab apabila perkara itu dibahas di dalam Dewan Undangan tentulah perbahasannya di dalam bahasa Inggeris dan sulit bagi orang-orang Islam yang mengerti hukum Islam hendak mengemukakan pendapatnya sebab yang dihadapi di sana adalah mereka-mereka yang tidak mengerti hukum-hukum Islam dan ada pula di dalamnya tidak berhak membahas perkara-perkara hukum Islam.

Perkara-perkara yang terjadi seperti pada masa-masa yang lalu mestilah tidak akan berlaku lagi. Perkara Undang-undang Cerai (1957) – tidak diluluskan bercerai mengikut undang-undang negeri melainkan dengan persetujuan isteri, juga telah dijadikan undang-undang untuk orang-orang Islam pada hal undang-undang itu tidak ada mengikut peraturan Islam tetapi undang-undang itu mengikut pendapat kita adalah serupa dengan undang-undang Kristian. Dan sudah tentu apabila kerajaan ditanya bagaimana undang-undang itu boleh jadi – tentunya jawabnya bahawa undang-undang ini dikemukakan oleh Majlis Penasihat Islam.

Demikian juga atas Rang Undang-undang Hukum Orang-orang Islam (1960) yang telah dikemukakan kepada kerajaan yang dikemukakan oleh-oleh Majlis Penasihat Islam jika tidaklah kerana bantahan yang kuat dari umat Islam tentunya telah jadi undang-undang dan dikuat kuasakan – untungnya undang-undang itu telah “ditarik untuk disemak” lagi.

Dengan adanya ini maka zahirlah bahawa cara lantikan di dalam Majlis Penasihat Islam itu tidaklah sempurna dan teratur dan segala perbuatannya, jika berkepanjangan seperti itu mungkin tidak akan memuaskan umat Islam terutamanya majlis itu tidak bertanggungjawab akan apa yang telah dibuatnya seperti di dalam perkara-perkara yang menjadi sungutan umat Islam sekarang.

Mudah mudahan hal ini mendapat perhatian dari Kementerian Dalam Negeri khasnya dan daripada Seri Paduka Duli Yang Maha Mulia Yang di-Pertuan Agong, supaya tiap-tiap undang-undang yang mengenai umat Islam tidak dibuat menyalahi atau bertentangan dengan syarak Islam sebab yang demikian ini akan membawa akibat yang tidak digemari.

* * *

Majikan-majikan Kecil Dengan Buruhnya

Terbit sesuatu pertelingkahan di antara majikan besar atau kecil dengan anggota-anggota persatuan sekerja, jika mereka tidak dapat berselesai, dengan perantaraan Pejabat Buruh maka jika mereka keduanya bersetuju perkara mereka boleh dibawa atau dikemukakan ke dalam mahkamah orang tengah atau pun di atas sesuatu perkara Yang Dipertuan Negara berhak memerintahkan supaya perselisihan itu dibawa ke mahkamah orang tengah.